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ဇူလုိင္ ၂၄၊ ၂၀၁၈ 

မေကြးတိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရအဖြဲ႕ စီမံကိန္း၊ ဘ႑ာေရးႏွင့္ စည္ပင္သာယာေရး၀န္ႀကီး 
ဦးေဇာ္မင္း ႏုတ္ထြက္ေပးရန္ တုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ ဦးတာ၊ ဒုုတိယဥကၠ႒အပါအ၀င္ 
လႊတ္ေတာ္ကုုိယ္စားလွယ္ ၄၄ ဦးက စုေပါင္းလက္မွတ္ထုိးကာ ႏုုိင္ငံေတာ္၏အတုိင္ပင္ခံပုဂၢိဳ လ္ 
ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္သို႔ မိတၱဴေပးပို႔၍ တိုင္းေဒသႀကီး၀န္ႀကီးခ်ဳပ္ ေဒါက္တာေအာင္မိုးညိဳ ထံ 
တိုင္ၾကားမႈႏွင့္ပတ္သက္၍ ၀န္ႀကီးခ်ဳပ္က ဇူလိုင္ ၂၃ ရက္က က်င္းပခဲ့သည့္ တုိင္းလႊတ္ေတာ္ 
န၀မပံုမွန္အစည္းအေ၀းတြင္ ျပန္လည္ရွင္းလင္းခဲ့သည္။ 

မေကြးတိုုင္းအတြင္း ၿမိဳ႕နယ္ ၂၅ ၿမိဳ႕နယ္ရွိ စည္ပင္သာယာေရးအဖြဲ႕အစည္းမ်ားအား 
ႏုုိင္နင္းစြာ စီမံကြပ္ကဲမႈမျပဳႏုိင္ျခင္း၊ မေကြးၿမိ ႕ဳတြင္ ေရႏုတ္ေျမာင္းမ်ား ေဖာက္လုပ္ရာ၌ လုပ္ငန္း 
မ်ားမၿပီးျပတ္ႏိုင္ေသာေၾကာင့္ အမ်ားျပည္သူမွ ေ၀ဖန္မႈမ်ားရိွေနျခင္း၊ တုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္၏ 
၃/၂၀၁၈ အေရးေပၚအစည္းအေ၀းတြင္ စည္ပင္၀န္ႀကီးက ၂၀၁၈-၂၀၁၉ ခုႏွစ္ ဘ႑ာႏွစ္ 
အတြက္ ဘတ္ဂ်က္မ်ားတင္ျပရာတြင္ အခ်ိန္ေနာက္က်လြန္းခဲ့ျခင္း  စသည္တုိ႔ႏွင့္ပတ္သက္၍ 
၀န္ႀကီးခ်ဳပ္ထံ ဇြန္ ၁၅ ရက္က စာေပးပိုု႔တိုုင္ၾကားခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။ 

အဆုိပါတုိင္ၾကားစာကုိ ႏုိင္ငံေတာ္၏အတုိင္ပင္ခံပုဂၢဳ လ္ိ ေဒၚေအာင္ဆန္းစုၾကည္၊ ႏုိင္ငံေတာ္ 
သမၼတႏွင့္ အမ်ဳိးသားဒီမိုုကေရစီအဖြဲ႕ခ်ဳပ္ (NLD)ပါတီ႐ံုးခ်ဳပ္တိုု႔ထံလည္း မိတၱဴမ်ားေပးပို႔ခဲ့သည္။ 
တုိင္ၾကားစာႏွင့္ပတ္သက္၍ တိုုင္း၀န္ႀကီးခ်ဳပ္ႏွင့္ စီမံဘ႑ာ၀န္ႀကီးတို႔အား ေျဖရွင္းခ်က္ေပးရန္ 
ၫႊန္ၾကားခ့ဲသည့္အတြက္ ႏုုိင္ငံေတာ္၏အတုုိင္ပင္ခံပုုဂၢိဳ လ္ထံ ေျဖရွင္းခ်က္ေပးခ့ဲေၾကာင္း သိရသည္။

ေဒါက္တာေအာင္မိုးညိဳက ''စည္ပင္သာယာက ဒုတိယအင္ဂ်င္နီယာမွဴးႀကီး၊ အင္ဂ်င္နီယာ၊ 
လက္ေထာက္အင္ဂ်င္နီယာ၊ အႀကီးတန္းစာေရးတို႔ကို ကြၽန္ေတာ္တို႔ တစ္ႏွစ္ရာထူးေလွ်ာ့ခ်လိုက္ 
တာ ရွိပါတယ္။ ၀န္ထမ္း ၂၀ ကို ေနရာေျပာင္းအေရးယူခဲ့ပါတယ္။ ေနာက္တစ္ဆင့္ ေရစီးေရလာ 
မေကာင္းဘူးဆိုတာလည္း မွန္ပါတယ္။ သို႔ေသာ္လည္းပဲ ေရစီးေရလာမေကာင္းတာ မၿပီးေသး 
ဘူးခင္ဗ်။ အဓိကျဖစ္တဲ့ ႏိုုင္လြန္ကတၱရာလမ္းေတြကို မပ်က္စီးေအာင္ ဦးစားေပးတာပါ။ ေရစီး 
ေရလာမေကာင္းတာကို ဘယ္လိုလုပ္ေပးေစခ်င္လဲ။ ဘယ္လိုလုပ္ရမွာလဲ။ ဒါလုပ္ဖို႔ ပိုက္ဆံေပး 
မွာလား။ လုပ္ေပးမယ္။ ဥပမာ- တခ်ဳိ႕တိုုးခ်ဲ႕ရပ္ကြက္ေတြမွာဆိုရင္ အိမ္ေတြကလမ္းနဲ႔နီးၿပီးေတာ့ 
လမ္းကိုယ္တိုင္က ေျမာင္းျဖစ္ေနတာ။ အဲဒီေတာ့ အိမ္ေတြကေျမာင္းမရွိဘဲ လမ္းကိုယ္တိုင္ 
ေျမာင္းလိုစီးေနတာေတြ မွန္ပါတယ္။ ပိုက္ဆံေပးသူမရွိပါဘူး။ ရွိမွသာလွ်င္ ကြၽန္ေတာ္တို႔က 
ေဆာင္ရြက္ႏိုင္မွာ ျဖစ္ပါတယ္""ဟု ေျပာသည္။

မေကြးတုိင္းလႊတ္ေတာ္ဥကၠ႒ ဦးတာက ''စည္ပင္ကေရေျမာင္းေတြဆုုိတာ သိၿပီးသားေတြထား 
ပါဦး။ ကြၽန္ေတာ္တုိ႔က ဘတ္ဂ်က္နဲ႔ပတ္သက္ၿပီး သူ(စည္ပင္၀န္ႀကီး)က အခ်ိန္မီမပုိ႔တာကုိ ၀န္ႀကီးခ်ဳ ပ္ 
ကုုိတုုိင္တာပါ။ သူ႔လူကုုိ အေရးယူေပးဖုုိ႔။ ကြၽန္ေတာ္တုုိ႔ အရပ္သားကုုိယ္စားလွယ္ ၄၅ ဦးမွာ ဥကၠ႒ 
ေရာ၊ ဒုတိယဥကၠ႒အပါအဝင္ ၄၄ ဦးလက္မွတ္ထုုိးၿပီး တုိင္တာပါ။ ၀န္ႀကီးကုုိႏုတ္ထြက္ေပးဖုိ႔။ တာ၀န္ 
မေက်ဘူး။ ဘတ္ဂ်က္ဆုိတာ ဘယ္ဟာပဲျဖစ္ျဖစ္ အိမ္တစ္အိမ္ပဲၾကည့္ၾကည့္၊ တိုုင္းျပည္တစ္ျပည္ 
ပဲၾကည့္ၾကည့္ ဘတ္ဂ်က္ဆုုိတာ အေရးအႀကီးဆုုံးပါ""ဟု ေျပာၾကားခ့ဲသည္။ (ကုိးကား-http://news-eleven.com)

ဇူလုိင္ ၂၄၊ ၂၀၁၈ 

ပဲခူးတုိင္းလႊတ္ေတာ္မွ အဆုိေအာင္ 
ျမင္ေသာ္လည္း အေကာင္အထည္မေဖာ္ 
ေဆာင္ႏုိင္သည့္ ကိစၥရပ္မ်ားအတြက္ 
သက္ဆုိင္ရာဌာမ်ားအား  မၾကာမီၾကားနာ 
ပြဲက်င္းပမည္ျဖစ္ေၾကာင္း တုိင္းေဒသႀကီး 
လႊတ္ေတာ္အစုိးရ၏ အာမခံခ်က္မ်ားႏွင့္ 
ကတိကဝတ္မ်ားဆုိင္ရာ ေကာ္မတီထံမွ 
သိရသည္။ 

ၿပီးခဲ့သည့္ႏွစ္ မတ္လက က်င္းပခဲ့ 
သည့္ ပဲခူးတိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ ဆ႒မ 
ပံုမွန္အစည္းအေဝးတြင္ ရဲတပ္ဖဲြ႕ဝင္မ်ားကို 
တည့္မတ္ထိန္းေက်ာင္းေရးအဆို ေအာင္ 
ျမင္ခဲ့ေသာ္လည္း အေကာင္အထည္ေဖာ္ 
ေဆာင္ႏုိင္ျခင္း မရွိေသးပါ။ ထုိ႔ျပင္ 
ေလာင္းကစားမ်ားကို ထိေရာက္စြာႏိွမ္နင္း 
ရန္ လုိအပ္ေနျခင္း၊ ယစ္မ်ဳိးႏွင့္မူးယစ္ 
ေသစာ ေရာင္းဝယ္ေဖာက္ကားျခင္းမ်ား 
ကုိ ဥပေဒႏွင့္အညီ ၾကပ္မတ္ရန္အဆုိကုိ 
သဲကုန္းၿမဳိ႕နယ္ တုိင္းလႊတ္ေတာ္ ကုိယ္ 
စားလွယ္ ဦးေဇာ္လင္းထုိက္က တင္သြင္း 
ေအာင္ျမင္ခဲ့ေသာ္လည္း အေကာင္ 
အထည္ေဖာ္ႏုိင္ျခင္း မရွိေသးေပ။ 

ယင္းအဆုိမ်ားအပါအဝင္ လႊတ္ 
ေတာ္သက္တမ္း ၂ ႏွစ္တာအတြင္း တင္ 
သြင္းေအာင္ျမင္ေသာ္လည္း အေကာင္ 
အထည္ေဖာ္ႏုိင္ျခင္းမရွိသည့္ အဆုိစုစု 
ေပါင္း ၃ ခု ရွိေၾကာင္း သိရသည္။ 

(ကုိးကား- The Voice Daily) 

 မေကြးတိုုင္းစည္ပင္၀န္ႀကီး  ႏုုတ္ထြက္ေပးရန္ တိုုင္ၾကားမႈ  

၀န္ႀကီးခ်ဳပ္  ျပန္လည္ရွင္းလင္း

အဆုိေအာင္ၿပီး 
အေကာင္အထည္မေဖာ္
ႏုိင္သည့္ကိစၥမ်ား 
ၾကားနာပြဲ က်င္းပမည္ 
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၂)၊ အမွတ္-၆၀

ဇူလိုင္ ၂၁ ၊၂၀၁၈ 

 ရန္ကုန္တိုင္းအတြင္း စက္႐ုံလုပ္ငန္းမ်ား 
တိုးလာသည္ဟု ေျပာဆိုခဲ့ေသာ တိုင္းအစိုးရ 
အား လိႈင္သာယာစက္မႈဇုန္ရွိ ပိတ္သိမ္းခဲ့ 
ေသာ စက္႐ုံ ၁၄ ခုစာရင္းျပသ၍ ဆိပ္ႀကီး 
ခေနာင္တုိၿမိ ႕ဳနယ္၊ တုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ 
ကိုယ္စားလွယ္ ေဒၚစႏၵာမင္းက ေမးခြန္း 
ထုတ္လိုက္သည္။

ဘ႑ာေရး၊ စီမံကိန္းႏွင့္ စီးပြားေရး 
ေကာ္မတီဥကၠ႒ႏွင့္ တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ 
ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ျဖစ္သည့္ ေဒၚစႏၵာမင္း 
က ဇူလိုင္လ ၂၀ ရက္က ၎း၏လူမႈကြန္ 
ရက္စာမ်က္ႏွာေပၚတြင္ ရန္ကုန္တုိင္းေဒသ 
ႀကီးအစုိးရသို႔ ေမးခြန္းထုတ္ခဲ႔ျခင္းျဖစ္သည္။

''ကြၽန္မဆီကို ေရာက္ရွိလာေသာ ထပ္မံ 
ပိတ္သိမ္းမည့္ စက္႐ုံစာရင္းေတြကိုၾကည့္ 
ၿပီး ရန္ကုန္တိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရက စက္႐ုံ 
လုပ္ငန္းေပါင္း ေျခာက္ရာေလာက္ တိုးလာ 
တယ္လို႔ေျပာလို႔ ဘယ္ကိန္းဂဏန္းကို 
အေျခခံၿပီးမ်ား ေျပာတာပါလိမ့္လို႔ စဥ္းစား 

ေနမိတယ္""ဟု ေဒၚစႏၵာမင္းက ေရးသားထား 
သည္။

ရန္ကုန္တုိင္း၀န္ႀကီးခ်ဳပ္ ဦးၿဖိဳးမင္းသိန္း 
က ယခုတစ္ပတ္အတြင္း ျပဳလုပ္ခဲ႔သည့္ 
ဘီဘီစီသတင္းဌာနႏွင့္ အင္တာဗ်ဳးတြင္ 
၎တို႔အစုိးရလက္ထက္၌ အထည္ခ်ဳပ္ 
လုပ္ငန္း ၂၀၀ ၀န္းက်င္မွ ၆၀၀ ၀န္းက်င္ 
အထိ တိုးတက္လာေၾကာင္း ေျပာၾကားထား 
သည္။

ေမလ ၇ ရက္ေန႔မွ ဇူလိုင္လ ၇ ရက္ေန႔ 
အထိ ရန္ကုန္တိုင္းအတြင္း ပိတ္သိမ္းခဲ့သည့္ 
စက္႐ုံ၁၄ ခု စာရင္းတြင္ အထည္ခ်ဳပ္စက္႐ံု 
၄ ခု၊ လူသံုးကုန္ပစၥည္းလုပ္ငန္းမ်ား၊ အစား 
အေသာက္လုပ္ငန္းမ်ား ပါ၀င္ေနၿပီး နာမည္ 
ႀကီးအမွတ္တံဆိပ္မ်ားထဲမွ ၀ါးဟားဟား 
ေရခဲမုန္႔၊ Beauty Palace၊ ၿမိဳ႕မဆင္ျဖဴ 
ေတာ္ပဲဆီသန္႔ စသည့္လုပ္ငန္းမ်ားလည္း 
ပါ၀င္ေနသည္။

အဆိုပါ ပိတ္သိမ္းမည့္ စက္႐ုံမ်ားတြင္ 
က်ား ၅၈၉ ဦး၊ မ ၃၁၅၀ ဦး စုစုေပါင္းအလုပ္ 
သမား ၃၇၃၉ ဦး လုပ္ကိုင္ေနသည္ဟု 

စာရင္းမ်ားအရ သိရသည္။
NLD အစိုးရလက္ထက္တြင္ ယခုလ 

ပိုင္းအတြင္း ေလေၾကာင္းလိုင္းမ်ား၊ ဟိုတယ္ 
လုပ္ငန္းမ်ား၊ စက္႐ုံအလုပ္႐ုံမ်ား လုပ္ငန္း 
ရပ္နားျခင္းတို႔ကို ဆက္တိုက္ျပဳလုပ္လ်က္ 
ရိွေနေၾကာင္း ျပည္တြင္းရွိ သတင္းမီဒီယာ 
မ်ားတြင္ ေဖာ္ျပလွ်က္ရွိသည္။

(ကုိးကား - http://www.mizzimaburmese.com) 

ဇူလုိင္ ၁၇၊ ၂၀၁၈ 

ေငြစာရင္းမ်ားကုိ ပြင့္လင္းျမင္သာစြာ မရွင္းလင္းခဲ့ျခင္းေၾကာင့္ 
ဟုဆုိကာ တုိင္းလႊတ္ေတာ္ေကာ္မတီသုိ႔ တုိင္ၾကားခံထားရသည့္ 
Power Eleven ကုမၸဏီ၏ အခ်က္အလက္မ်ားအား ရန္ကုန္တုိင္း 
ေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ ပုိ႔ေဆာင္ေရး၊ ဆက္သြယ္ေရး၊ ေဆာက္လုပ္ေရး 
ႏွင့္ စက္မႈလက္မႈေရးရာေကာ္မတီမွ ေတာင္းခံထားေၾကာင္း 
ေကာ္မတီ၀င္ တိုင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးသန္းႏိုင္ဦး 
(ပန္း ဘဲတန္း-၁)က ေျပာၾကားသည္။

''ေကာ္မတီဥကၠ႒ကေနၿပီးေတာ့ သတ္မွတ္ခ်က္ ၁၀ ခုေလာက္ 
သတ္မွတ္ၿပီးေတာ့ ဇူလုိင္ ၂၃ ရက္ ေနာက္ဆုံးထားၿပီး ေကာ္မတီကုိ 
ေပးပုိ႔ဖုိ႔ေျပာထားတယ္။ ၂၀၁၇ ေအာက္တုိဘာကေန ၂၀၁၈ ဇြန္ 
အထိကုိ လအလုိက္ ယာဥ္ေတြရဲ႕ယာဥ္နံပါတ္ေတြ၊ ယာဥ္ပုိင္ရွင္ေတြ၊ 
ရရွိေငြစာရင္းေတြ၊ ေနာက္ၿပီးေတာ့ အစည္းအေ၀းမွတ္တမ္းေတြ၊ 
CCTV တပ္စဥ္ဖုိ႔ ေကာက္ခံထားတဲ့ ေငြကိစၥေတြ၊ ေငြပုံးကုိေဖာက္ 

ၿပီးေတာ့ ေရတြက္တဲ့သူေတြ အမည္ေတြ ေန႔စဥ္ရေငြေတြ၊ ၃၂ သိန္း 
လွဴဒါန္းထားတဲ့ကိစၥေတြ၊ ၀န္ေဆာင္မႈနဲ႔ စီမံခန္႔ခြဲမႈဟာေတြ၊ Power 
Eleven ကုမၸဏီရဲ႕ လစဥ္၀င္တဲ့ဟာေတြ အားလုံး အခ်က္ ၁၀ ခ်က္ကုိ 
လႊတ္ေတာ္ေကာ္မတီက ေပးလုိက္တယ္။ သူတို႔ကုိ စစ္ေဆးတယ္ 
ဆုိတာထက္ ေတြ႕ရွိခ်က္ေတြကုိ တင္ျပမယ္""ဟု ၎ကေျပာၾကား 
သည္။

ထုိ႔ျပင္ ျမန္မာတုိင္း(မ္)သတင္းစာတြင္ Power Eleven ကုမၸဏီ 
မွ ကုိတ႐ုတ္ေလးက သက္ဆုိင္ရာအဖြဲ႕မွ ၀င္ေရာက္စစ္ေဆးရာတြင္ 
ေငြအလြဲသုံးစားမႈမရွိေၾကာင္း၊ တုိင္းလႊတ္ေတာ္ေကာ္မတီသုိ႔ တုိင္ 
ၾကားရာတြင္လည္း စစ္ေဆးရာတြင္ အေျဖမေပၚ ခဲ့ဟု ေဖာ္ျပခဲ့ 
ေၾကာင္း၊ သုိ႔ေသာ္ ရန္ကုန္တုိင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ ပုိ႔ေဆာင္ေရး၊ 
ဆက္သြယ္ေရး၊ ေဆာက္လုပ္ေရးႏွင့္ စက္မႈလက္မႈေကာ္မတီအေန 
ျဖင့္ စစ္ေဆးျခင္းမ်ား မျပဳလုပ္ရေသးေၾကာင္း ဦးသန္းႏုိင္ဦးက ေျပာ 
ၾကားသည္။ 
(ကိးုကား-http://news-eleven.com)

ရန္ကုန္တိုင္းအတြင္း  စက္႐ံုလုပ္ငန္းမ်ား  တိုးတက္လာသည္ ဆိုသည့္ 

အေပၚ   ေဒၚစႏၵာမင္း   ေမးခြန္းထုတ္

Power Eleven  ကုမၸဏီ၏  အခ်က္အလက္မ်ားအား  တုိင္းလႊတ္ေတာ္ေကာ္မတီ  ေတာင္းခံ

ဓာတ္ပုံ-မဇၥၽိမ
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ျပည္နယ္ႏွင့္တုိင္းေဒသႀကီး လႊတ္ေတာ္မ်ားဆုိင္ရာ သတင္းစာစဥ္ အတြဲ(၂)၊ အမွတ္-၆၀

ဇူလုိင္ ၂၇၊ ၂၀၁၈ 

ဧရာဝတီတိုင္းေဒသႀကီး က်န္းမာ၊ ပညာ ဘက္စုံဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္ေရး 
ေဖာင္ေဒးရွင္းအေနျဖင့္ ဧရာဝတီတိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရအဖြဲ႕ေဟာင္းမွ လႊဲ 
ေျပာင္းလႉဒါန္းခဲ့သည့္ ေဒသဖြံ႕ၿဖိဳးေရးရန္ပုံေငြ က်ပ္ ၅ ဒႆမ ၂ ဘီလီယံ 
(က်ပ္သိန္းေပါင္း ၅ ေသာင္း ၂ ေထာင္ ေက်ာ္)အား ႏိုင္ငံေတာ္သို႔ ၾသဂုတ္ 
လ ၂ ရက္ေန႔တြင္ ျပန္လည္ေပးအပ္သြားမည္ဟု ဧရာဝတီတိုင္းေဒသႀကီး
အစိုးရအဖြဲ႕ထံမွ သိရသည္။

ေဒသဖြ႕ံၿဖိဳးေရးရန္ပံုေငြကိစၥမွာ ဒုတိယအႀကိမ္ ဧရာဝတီတုိင္းေဒသႀကီး 
လႊတ္ေတာ္ ပထမပုံမွန္အစည္းအေဝး၌ ၾကယ္ပြင့္ျပေမးခြန္းအျဖစ္ ဖ်ာပုံ 
ၿမိဳ႕နယ္ အမွတ္ ၁ တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ကိုေဇယ်ာမင္း 
သိန္းက လႊတ္ေတာ္တြင္ေမးျမန္းရာမွ စတင္ေပၚေပါက္ခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။ 
လႊတ္ေတာ္အတြင္း ေမးျမန္းမႈႏွင့္ပတ္သတ္၍ ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ေဟာင္း ဦးမန္း 
ေဂ်ာ္နီဦးေဆာင္သည့္ ဧရာဝတီတိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရအဖြဲ႕က ၂၀၁၆ ခုႏွစ္ 
အတြင္း ဧရာဝတီ က်န္းမာ ပညာေဖာင္ေဒးရွင္းအေပၚ စုံစမ္းစစ္ေဆးမႈမ်ား 
လုပ္ေဆာင္ခဲ့သည္။ ထို႔ေနာက္ ႏိုင္ငံေတာ္သမၼတ႐ုံးက တိုက္႐ိုက္ကိုင္တြယ္ 
ေဆာင္ရြက္ခဲ့ၿပီး ျပည္ေထာင္စုစာရင္းစစ္ခ်ဳပ္႐ုံးမွ ဧရာဝတီ က်န္းမာ၊ ပညာ 
ေဖာင္ေဒးရွင္းအား စစ္ေဆးေစခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။ 

ဧရာဝတီတိုင္း ျပည္ခုိင္ၿဖိဳးပါတီဥကၠ႒အျဖစ္ တာဝန္ယူခဲ့သည့္ ဝန္ႀကီး 
ခ်ဳပ္ေဟာင္း ဦးသိန္းေအာင္၏ ယခင္အစိုးရလက္ထက္တြင္ ဧရာဝတီတိုင္း 
ေဒသႀကီး ဘက္စုံဖြံ႕ၿဖိဳးတိုးတက္ေရးေဖာင္ေဒးရွင္းနာမည္ျဖင့္ လုပ္ကိုင္ 
ေဆာင္ရြက္ခဲ့ၿပီး လုပ္ငန္းရွင္မ်ားအား တိုင္းေဒသႀကီးဖြံ႕ၿဖိဳးေရးရန္ပုံေငြ 
ထည့္ဝင္ေစျခင္း၊ အႏုပညာဂီတေဖ်ာ္ေျဖပြဲမ်ားျပဳလုပ္၍ ရန္ပုံေငြရွာေဖြျခင္း 
မ်ား ေဆာင္ရြက္ခဲ့သည္ဟု သိရသည္။ 

၂၀၁၅ ခုႏွစ္ ႏိုဝင္ဘာလတြင္ က်င္းပသည့္ အေထြေထြေ႐ြးေကာက္ပြဲ၌ 
ရႈံးနိမ့္ၿပီးေနာက္ ဝန္ႀကီးခ်ဳပ္ ဦးသိန္းေအာင္၏ တိုင္းအစိုးရအဖြဲ႕ ရာထူးမွ 
ဆင္းေပးခါနီးအခ်ိန္တြင္ ၎တာဝန္ယူစဥ္ ေဆာင္ရြက္ခဲ့သည့္ ေဖာင္ေဒး 
ရွင္းအာ ဖ်က္သိမ္း၍ ဧရာဝတီတိုင္းေဒသႀကီး က်န္းမာ၊ ပညာ ဘက္စုံဖြံ႕ၿဖိဳး 
တိုးတက္ေရးေဖာင္ေဒးရွင္းအျဖစ္ အသစ္ျပန္လည္ဖြဲ႕စည္းကာ ယခင္ 
ေဖာင္ေဒးရွင္းအေဟာင္းမွ ေငြမ်ားကို ေဖာင္ေဒးရွင္းအသစ္ထံသို႔ လႉဒါန္း 
ေပးခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။

လႉဒါန္းေငြ ၅ ဒႆမ ၂ ဘီလီယံအနက္ က်ပ္ေငြသိန္း ၄၂၂၀ ေက်ာ္ကို 
ဧရာဝတီတုိင္းအတြင္းရိွ ၿမိ ႕ဳနယ္ ၂၀ တြင္ ေက်းလက္မီးလင္းေရးလုပ္ငန္းမ်ား 
အတြက္ ေခ်းထားခဲ့ၿပီး က်ပ္သိန္း ၈၀၀၀ ေက်ာ္ကို ယုံၾကည္ စိတ္ခ်ရသည့္ 
လုပ္ငန္းရွင္မ်ားႏွင့္ အက်ဳိးတူစီးပြားေရး လုပ္ကိုင္ထားေၾကာင္း၊ က်န္ေငြ ၄ 
ဘီလီယံအား ပုသိမ္ၿမိဳ႕ရွိ ဘဏ္ ၄ ခုတြင္ခြဲ၍ အပ္ႏွံထားေၾကာင္း က်န္းမာ၊ 
ပညာေဖာင္ေဒးရွင္းက ထုတ္ေဖာ္ေျပာဆိုထားသည္။
(ကုိးကား-https://burma.irrawaddy.com)

ဇူလုိင္ ၂၆ ၊၂၀၁၈ 
 
ဧရာ၀တီတုိင္းေဒသႀကီးအတြင္း ေျမယာခြန္ႏွင့္ အေဆာက္ 

အဦခြန္မ်ားကို စနစ္တက် စိစစ္ၾကပ္မတ္ေကာက္ခံရန္ တိုင္း 
ေဒသႀကီးအစိုးရသို႔ တိုက္တြန္းေၾကာင္းအဆိုကို ျမန္ေအာင္ 
ၿမိဳ႕နယ္မွ တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ေဒၚစုစု 
ေအာင္က တင္သြင္းခဲ့သည္။

အခြန္ဘ႑ာမ်ားရွာေဖြသည့္ဌာနမ်ား အဂတိကင္းရွင္း 
စြာျဖင့္ အခြန္ေလလြင့္မႈမရိွဘဲ အခြန္ပုန္း၊  အခြန္ေရွာင္မ်ား 
ကို ေကာက္ခံႏိုင္ေရးအတြက္ ဧရာ၀တီတိုင္းေဒသႀကီးအစိုးရ 
သို႔ တိုက္တြန္းခဲ့ျခင္းျဖစ္သည္။

ႏိုင္ငံေတာ္အတြက္ ရသင့္ရထိုက္ေသာ အခြန္ အေကာက္ 
မ်ား အျပည့္အဝရရိွေစေရးအတြက္ အခြန္ယဥ္ေက်းမႈထြန္း 
ကားၿပီး ပြင့္လင္းျမင္သာစြာ စနစ္တက် စိစစ္ၾကပ္မတ္ 
ေကာက္ခံေပးႏိုင္ေရးအတြက္လည္းေကာင္း၊ ျမန္မာႏိုင္ငံ၏ 
အေျခအေနမွာ ႏိုင္ငံေရးတည္ေဆာက္ေနသည့့္ ကာလျဖစ္ 
ေနေသာေၾကာင့္ ျပည္သူမ်ားအတြက္ ေဒသဖြံၿဖိဳးေရးလုပ္ငန္း 
မ်ားကို ယခုထက္ပို၍ အစိုးရမွ လုပ္ေပးႏိုင္ေစျခင္းျဖင့္ ဖြံ႕ၿဖိဳး 
မႈျမန္ဆန္လာေစရန္အတြက္လည္းေကာင္း ရည္ရြယ္၍ အဆို 
ကို တင္သြင္းရျခင္းျဖစ္ေၾကာင္း ေဒၚစုစုေအာင္က ဆိုသည္။

ယင္းအဆိုကို ကိ်ဳက္လတ္ၿမိဳ႕နယ္မွ တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ 
ေတာ္ကိုယ္စားလွယ္ ဦးေက်ာ္ေဇယ်က ေထာက္ခံခ့ဲၿပီး တိုင္း 
ေဒသႀကီးအစိုးရ စီမံဘ႑ာဝန္ႀကီးက အဆိုအား ဧရာဝတီ 
တိုင္းေဒသႀကီးလႊတ္ေတာ္တြင္ ဆက္လက္ေဆြးေႏြးရန္ 
ေထာက္ခံခဲ့ၿပီး လႊတ္ေတာ္က ဆက္လက္ေဆြးေႏြးရန္ ဆံုးျဖတ္ 
ခ့ဲသည္။
(ကုိးကား - http://mizzimaburmese.com) 

ဧရာoတီတိုင္း  ဖြံ ႕ ၿဖိဳးေရးရန္ပုံေငြ 

၅  ဒႆမ  ၂  ဘီလီယံ 

လာမည့္လဆန္းတြင္  ျပန္ေပးမည္

ေျမယာႏွင့္ အေဆာက္အဦအခြန္မ်ား 

စိစစ္ၾကပ္မတ္ရန္  တိုင္းအစိုးသို႕  တိုက္တြန္း

ေဒၚစုစုေအာင္ (ျမန္ေအာင္ၿမိဳ႕နယ္ တုိင္းေဒသႀကီး ကိုယ္စားလွယ္)


